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חיפה כימיקלים הקפיאה את פיטורי עובדי
המפעל הצפוני

הזימונים לשימוע הוקפאו עד ליום שני, אז תיערך פגישה עם ראשי משרד
הכלכלה ■ הממשלה החליטה לקדם את חלופת יבוא האיזוטנקים חרף

הסתייגות חיפה כימיקלים משיקולי עלות

חיפה כימיקלים הקפיאה את פיטורי עובדי המפעל הצפוני, בעקבות החלטת צוות
ממשלתי שהתכנס אתמול (ה') לקיים ביום שני הקרוב בחינה מחודשת של עתיד המפעל.

הבחינה תיערך במשרד הכלכלה והתעשייה.
ארגון כוח לעובדים, המייצג את עובדי המפעל הצפוני של חיפה כימיקלים (עובדי המפעל

הדרומי מיוצגים על ידי ההסתדרות), הודיע היום כי הנהלת החברה הקפיאה את
הזימונים לשימוע לפני פיטורים עד יום שני. החברה תערוך הידברות עם כוח לעובדים
וחברי הוועד במטרה למצוא פתרונות חלופיים לפיטורים. החלטת ההנהלה התקבלה
לאחר שנשלח מכתב מטעם ארגון כוח לעובדים, שבו נכתב כי סגירת המפעל מנוגדת

להסכם הקיבוצי עליו חתמו הצדדים ב-2011, המחייב הידברות עם הוועד לפני פיטורים.
"כנראה שבהנהלת החברה החלו להפנים כי עובדי החברה לא יתלוננו על פרנסתם בפני

הממשלה כפי שציפו. העובדים מזהים היטב מי האחראי למשבר שפקד את המפעל -
הנהלת החברה - ועמם גם הציבור", אמר יו''ר הוועד, אלי אלבז. "נדאג שלא יהיו אלה
פגישות למראית עין בכדי לרצות את דעת הקהל ונבחרי הציבור. אנו מעריכים כי אנחנו

עדיין בעיצומו של מאבק", הוסיף. היום מתכננים העובדים לקיים קבלת שבת מחוץ
למפעל, וביום ראשון ישתתפו נציגי העובדים בדיוני ועדת הכספים על המשבר. 

עמדת משרד הכלכלה והתעשייה בפרשה לא היתה אחידה. תחילה קיבל מנכ''ל משרד
הכלכלה והתעשייה לשעבר, עמית לנג, את הערכות התאחדות התעשיינים כי המשק לא
יוכל להתקיים ללא האמוניה של חיפה כימיקלים - שהתבררו כשגויות. לאחר מכן העביר
המשרד עמדה רשמית מטעם השר אלי כהן לפרקליטות המדינה לצורך הצגה בבית

משפט, שלפיה אין שיקול כלכלי העולה על השיקול הבטיחותי בהפעלת מכל האמוניה.
כפי שנחשף אתמול ב-TheMarker, הממשלה החליטה לקדם את חלופת יבוא האמוניה
באיזוטנקים (מכלים ניידים) כאמצעי לפתרון משבר חיפה כימיקלים. זאת, חרף הסתייגות
החברה שמעדיפה יבוא באוניית אמוניה, שהוא זול יותר עבורה. בממשלה ציינו אתמול כי

חלופת היבוא באוניה ומילוי מכליות כביש ישירות ממנה נבחנת בהיבטים של בטיחות
וסביבה, ותשובה לגביה תיתכן רק בתחילת ספטמבר. אתמול העריכו מקורות בממשלה
כי הפעלת המפעל הדרומי תתאפשר בקרוב, וכי הודעת החברה על סגירתו נועדה רק

להפעיל מנוף לחץ על הממשלה.
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